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FU representanter tilstede: 

Halvor Hektoen, prorektor og leder av Forskningsutvalget 
Charles Press, vararepresentant BasAm 
Dag Inge Våge, IHA  
Leiv Sigve Håvarstein, IKBM 
Morten Lillemo, IPV 
Harsha Ratnaweera, IMT  
Susanne Eich-Greatorex, IMV 
Katrine Eldegard, INA 
Annegreth Dietze-Schirdewahn, ILP  
Tor-Arve Benjaminsen, Noragric  
Frode Alfnes, vararepresentant HH  
Lasse Fredriksen, IKBM, representant for midlertidig vitenskapelig tilsatte 
Daniel Milligan, representant for ph.d.-kandidatene 
Anne Cathrine Bunæs, representant for teknisk-administrativt tilsatte  
Trine LÀbbe Lune, konstituert instituttleder MatInf  
Erik Tylleskär, ny representant for studentene fra 2017 
Elena Kirsanova, ny representant for studentene fra 2017 
 

Forfall: 
Arild Angelsen, HH  
Lars Moe, SportFaMed 
Erik Ropstad, ProdMed 
Espen Rimstad, MatInf  
Finn-Arne Weltzien, BasAm 
Malin Rokseth Reiten, representant for ph.d.-kandidatene 
Sol Høgset, student 
Linn Emilie Knutsen, student 
Ragnhild Solheim, Forskningsdirektør  

 
Fra Universitetsadministrasjonen:  

Colin Murphy, nestleder  i Forsknings- og innovasjonsavdelingen 
Solveig Fossum-Raunehaug, seniorrådgiver i Forsknings- og innovasjonsavdelingen 

Møteleder:  
Halvor Hektoen 

Møtebok:    
Solveig Fossum-Raunehaug 
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FU-sak  39/ 2016   Godkjenning av innkalling og saksliste 
 

Dokument: 
Innkalling med saksliste 

Godkjent Møtebok fra FU-møte 15.09.2016.  

 
Vedtak: 
Innkalling og saksliste godkjent. 

 

Faglig innlegg av Morten Lillemo, IPV - Jakten på varig sykdomsresistens i korn 

 

FU-sak 40/ 2016   Status FFU 

  
Dokument: 
Saksframstilling med vedlegg  

 

Vedtak: 
Forskningsutvalget tar status informasjon om FFU satsingen ved NMBU til orientering.  

Forskningsutvalget presiserer at kriteriet kvalitet knyttet til rekruttering av talenter til FFU-
programmet er det viktigste kriteriet ved utvelgelse av kandidater. Både i den eksterne 
komiteens evaluering og innstilling og i den endelige utvelgelse av kandidater. Kriteriet støtter 
opp under hensikten til NMBUs Talentutviklingsprogram.  
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FU-sak 41/ 2016  Høring – Nasjonale retningslinjer for åpen tilgang til 
forskningsresultater 

 

Dokument: 
Saksframstilling med vedlegg. 

 
Vedtak: 
Forskningsutvalget anbefaler følgende innspill til høringen ifbm «Nasjonale retningslinjer for 
åpen tilgang til forskningsresultater». Punktene baserer seg på innspill fra NMBUs Open Science 
arbeidsgruppe: 

• NMBU støtter Kunnskapsdepartementets initiativ om å være en aktiv deltaker i arbeidet 
med Open Access. 

• NMBU støtter initiativet hvor myndigheter og nasjonale og internasjonale konsortier 
forhandler med forlagene om økt Open Access.  

• NMBU støtter opprettelsen av en nasjonalt åpent vitenarkiv, men deponering i et slikt 
vitenarkiv må automatiseres og ikke gi merarbeid til forfatterne. 

• NMBU støtter ikke forslaget om at deponering i åpent vitenarkiv (Grønn Open Access) 
skal telle i den resultatbaserte omfordelingen (RBO).  

• NMBU mener Open Access publisering ikke skal gå på bekostning av kvalitet og at 
forskerens frihet til å velge tidsskrift må prioriteres. 

 
 
 
FU-sak  42/ 2016    Informasjonssaker 

1. Internasjonal handlingsplan for NMBU 2017-2020 – status per okt 2016 
Prorektor Halvor Hektoen informerte om innhold i Handlingsplanen per oktober 2016 
og Forskningsutvalget kom med følgende innspill:  

• Mange av målene er gode, men mange er også vage og bør konkretiseres. 
• Institusjonelle avtaler er viktige, men det viktigste internasjonale samarbeidet 

foregår på forsker til forsker nivå. Institusjonelle avtaler må ikke være til hinder 
for forsker til forsker samarbeid. 

• Institusjonelle avtaler må inngås med strategisk viktige internasjonale 
institusjoner som holder høy faglig kvalitet. 

• Institusjonelle avtaler må støtte opp under forskersamarbeid, men også gi tilgang 
til kurs for ph.d.-kandidater.  

• NMBU bør inngå en eller flere institusjonelle avtaler med fremragende 
universiteter for studentutveksling. 

• NMBU bør i større grad tilrettelegge og organisere støtteapparatet knyttet til 
internasjonal mobilitet, for eksempel ved å styrke Euraxess knutepunktet. 
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• NMBU må ha konkrete tiltak som støtter opp under inngående mobilitet, 
gjesteforskere og gjestestudenter. 

 

2. Søknader fra NMBU til Forskningsrådets INFRASTRUKTUR utlysning 2016 
3. Info om debattmøte om "Interessekonflikter i forskningen" 
4. Status omorganisering ved NMBU og Forskningsutvalget fra 1.1.2017 

 

 

FU-sak  43/ 2016   Innlegg og diskusjon 

• Susanne Eich-Greatorex, Prof. IMV – oppsummering FU 2014-2016 
Det ble presentert hvilke saker som er behandlet i Forskningsutvalget 2014-2016, og reflektert 
rundt hva som fungerte bra og hva som kan forbedres i fremtiden.  

Hva fungerte bra: Møter med fokus på erfaringsutveksling. Veldig nyttig å høre hvordan de 
andre instituttene løser ulike problemstillinger for å dra nytte av dette ved eget institutt.  

Hva kan forbedres i fremtiden: Det ville være veldig nyttig å få bedre innblikk i hvilke saker FUs 
vedtak/ råd blir fulgt av ledelsen og i hvilke saker FUs vedtak/ råd ikke blir fulgt og også få en 
begrunnelse på hvorfor. FU skal være kollegialt organ som ivaretar helhetsperspektivet på 
NMBUs forskningsvirksomhet. Her er det fortsatt et forbedringspotensial og det bør settes høyt 
på agendaen at FUs diskusjoner, vedtak og råd skal være til hele universitetets beste. 
 

• Colin Murphy, nestleder FIA – Universitetstrender og samfunnsutfordringer 
Nasjonale og internasjonale universitetstrender ble presentert og sett i lys av hvilke 
samfunnsutfordringer vi står overfor. Det ble reflektert rundt områder som synkende 
tilslagsprosent på eksterne forskningssøknader, økt betydning av impact i forskningssøknader, 
økende bruk av bibliometri, arbeidsmiljø og tidspress, går publikasjonspress på bekostning av 
kvalitet og utvikling av kompetansetiltak for forskere.  
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https://www.nmbu.no/sites/default/files/pdfattachments/fu_2014_2016_susanne_imv_0.pdf
https://www.nmbu.no/sites/default/files/pdfattachments/innlegg_fu_colin_0.pdf


 
 

Innspill til Forskningsutvalget fra 2017: 

• Det er ønskelig å bli involvert i noen av sakene som legges frem på et tidligere tidspunkt 
slik at diskusjonen blir mer åpen og det blir enklere å komme med synspunkter og nye 
tanker. Det bør legges opp til 1. og 2. gangsbehandling. 

• Det bør i større grad være korrelasjon mellom saker som diskuteres i ledelsen/ 
ledergruppen og saker som behandles av Forskningsutvalget. 

• Forskningsutvalget etterlyser at rektor i større grad bruker FU aktivt og gir FU mer 
konkrete oppdrag. Til nå har FU i særlig grad tatt opp saker på eget initiativ. 

• Det bør føres oversikt over hvilke råd fra FU som følges av ledelsen og hvilke som ikke 
får gjennomslag. Det bør gis en begrunnelse ved et eventuelt avslag/endring av råd.   

 

 

FU-sak  44/ 2016    Eventuelt  
 
Ingen saker 

 
 

Møtebok slutt 
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